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Kolejne spotkanie w Ministerstwie Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego 

Dn. 4.12.2024 r. odbyło się spotkanie prezesa Naczelnej Rady Lekarskiej Łukasza Jankowskiego i
wiceprezesa NRL Klaudiusza Komora z ministrem nauki Dariuszem Wieczorkiem.
Naczelna Rada Lekarska od wielu lat stoi na stanowisku, iż zabieganie o wysoką jakość kształcenia
na wydziałach lekarskich jest elementarnym obowiązkiem samorządu lekarskiego. Kształcenie
studentów na kierunku lekarskim i lekarsko-dentystycznym powinno opierać się o najwyższe
standardy edukacyjne w trosce o bezpieczeństwo pacjentów, które zależy od jakości świadczonych
usług medycznych.
STANOWISKO Nr 7/23/IX NACZELNEJ RADY LEKARSKIEJ z dnia 15 grudnia 2023 r.
STANOWISKO Nr 5/23/IX NACZELNEJ RADY LEKARSKIEJ z dnia 25 sierpnia 2023 r. w sprawie 
poparcia postulatów planowanego przez OZZL i PR OZZL protestu lekarzy „W ochronie zdrowia 
pacjentów”
Ostatnim dokumentem przyjętym przez Prezydium Naczelnej Rady Lekarskiej jest Apel do Ministra 
Nauki, w którym wyrażone zostało zaniepokojenie środowiska dotyczące możliwości prowadzenia -
za zgodą Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego - na terenie Rzeczypospolitej Polskiej studiów na
kierunku lekarskim i lekarsko-dentystycznym wg. programu nauczania obowiązującego na terenie
innych państw nienależących do Unii Europejskiej.
Główna oś dyskusji podczas grudniowego spotkania dotyczyła zagranicznych uczelni, które
prowadzą działalność dydaktyczną na terenie Polski, dalszych losów uczelni, które otrzymały
negatywną opinię PKA i konieczności wzmocnienia nadzoru nad nimi a także planów na przyszłość.
Filie uniwersytetów zagranicznych mogą funkcjonować w Polsce i nie podlegają naszym regulacjom 
ustawowym, ale wydają dyplomy kraju, w którym są zarejestrowane – dla przykładu jeśli to 
uczelnia zarejestrowana w Ukrainie to jego filia wydaje dyplomy ukraińskie. Minister Dariusz 
Wieczorek zadeklarował, iż jest w stałym kontakcie ze stroną ukraińską, która wyjaśnia, iż filia ma 
za zadanie kształcić obywateli Ukrainy, którzy wskutek sytuacji geopolitycznej przyjechali do 
Polski, ale potem jako wykształceni lekarze będą mogli wrócili na Ukrainę. Ustaliliśmy ponadto, iż 
gdyby przedstawiciele NIL dowiedzieli się, że uczelnia jednak rekrutuje polskich studentów, 
zostanie to niezwłocznie zgłoszone ministerstwu a resort rozpocznie działania celem sprawdzenia 
tych praktyk i w uzasadnionych przypadkach podejmie interwencję. Nasze argumenty o 
podniesieniu jakości kształcenia również nie zostały pominięte – minister Dariusz Wieczorem 
zadeklarował, że jakość kształcenia jest pierwszym aspektem na który będzie zwracało uwagę 
ministerstwo, a opinia PKA będzie dla resortu wiążąca. Jednocześnie poinformował nas,
iż obecnie w ministerstwie nie są procedowane nowe wnioski o otwarcie nowych kierunków 
medycznych- powiedział po spotkaniu prezes NRL Łukasz Jankowski.

https://nil.org.pl/uploaded_files/documents/doc_1702895977_rs-007-23-ix-jakosc-ksztalcenia-mk.pdf
https://nil.org.pl/uploaded_files/documents/doc_1693224545_rs-005-23-ix.pdf
https://nil.org.pl/uploaded_files/documents/doc_1693224545_rs-005-23-ix.pdf
https://nil.org.pl/uploaded_files/documents/doc_1693224545_rs-005-23-ix.pdf
https://nil.org.pl/uploaded_files/documents/doc_1729849638_nrl-zrp02126332024zk-nrl-zrpkw-009582024.pdf
https://nil.org.pl/uploaded_files/documents/doc_1729849638_nrl-zrp02126332024zk-nrl-zrpkw-009582024.pdf



